
 

 

 

 

  

 

  

 

 

 

 

Statenfractie Lokaal Brabant 

Postbus 90151 

5200 MC  'S-HERTOGENBOSCH 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Onderwerp 
Handelsoorlog Verenigde Staten 

 

 

 

 

Geachte mevrouw Kuiper,  

Brabantlaan 1 

Postbus 90151 

5200 MC ’s-Hertogenbosch 

Telefoon (073) 681 28 12 

Fax (073) 680 76 80 

www.brabant.nl 

IBAN NL86INGB0674560043 

 

 

Bereikbaarheid 

openbaar vervoer en fiets: 

www.brabant.nl/route 

Datum 

1 april 2025 

Ons kenmerk 

C2353659/6098064 

Uw kenmerk 

- 
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- 

Bij brief van 13 maart 2025, ingekomen op 14 maart 2025, heeft u namens de 

Lokaal Brabant fractie schriftelijke vragen gesteld. 

 

Wij beantwoorden deze vragen als volgt. 

 

1. Hoe ziet het college de impact van deze internationale handelsconflicten op de 
lokale economie? 
Antwoord: We volgen vanzelfsprekend de geopolitieke dynamiek op de voet. In 

theorie geldt, hoe meer heffingen er over en weer worden ingevoerd, hoe groter 

de gevolgen voor zowel de Europese als Amerikaanse economie zullen zijn. Als 

het zich door ontwikkelt tot een heuse handelsoorlog zal het dus ook de economie 

van Nederland, en zeker ook die van Brabant als handels- en exportregio, raken. 

Uiteindelijk betaalt de consument de prijs en zijn er bij de handelsoorlog louter 

verliezers (De Nederlandsche Bank). De situatie is met de huidige aangekondigde 

importheffingen (25% op staal en aluminium) echter nog niet zorgelijk. De EU 

heeft daaropvolgend een actieplan aangekondigd om de Europese staalindustrie 

te helpen en heeft gereageerd met tegenmaatregelen van heffingen op een aantal 

Amerikaanse producten. De impact op de Brabantse export en de lokale 

economie is daarmee nog niet groot.  

 

2. Zijn er strategieën om bedrijven te ondersteunen die door heffingswijzigingen 
worden getroffen? Zo ja, graag een uitwerking, zo nee, waarom niet? 

https://dnb.nl/algemeen-nieuws/achtergrond-2024/handelsoorlog-kent-alleen-verliezers/
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Antwoord: We hebben als provincie een beperkte rol in de keuze voor 

handelsmaatregelen vanuit de VS en de EU en de keuze voor bepaalde 

productgroepen. Het is primair aan bedrijven zelf om zich aan nieuwe 

omstandigheden aan te passen, vooral met ondersteuning door het Rijk en EU. 

Vooralsnog hebben we dus nog geen strategie om individuele bedrijven te 

ondersteunen. Wel bekijken we met o.a. de BOM welke Brabantse bedrijven 

getroffen worden en ondersteunen waar nodig.  

 

3. Is er samenwerking met andere provincies of de nationale overheid om de 
uitdagingen aan te pakken? Zo ja, met welke overheden en zo nee, ziet u dit 
in de nabije toekomst zich ontwikkelen en zo nee, waarom niet? 
Antwoord: Ja, vanzelfsprekend zijn we over dit thema in contact met andere 

provincies, onder meer in IPO-verband, en met het Rijk.  

 

4. Hoe beïnvloeden deze heffingen de export van Noord-Brabantse 
producten? 
Antwoord: Vooralsnog zijn de effecten voor de Brabantse export gering, 

aangezien het nu alleen nog Amerikaanse importtarieven voor staal en 

aluminium betreft. RaboResearch rekende onlangs wel voor dat import- en 

handelstarieven vanuit de VS de Nederlandse groei zullen afremmen. De VS 

zijn immers de vierde exportbestemming voor in Nederland geproduceerde 

goederen. Brabant is van alle Nederlandse provincies met afstand de grootste 

goederenexporteur naar de Verenigde Staten. Overigens zou vanwege de 

handelstarieven de vraag naar tussenproducten, die deels ook uit Nederland 

en Brabant komen, best toe kunnen nemen, doordat de VS nu meer goederen 

zelf moeten gaan produceren of hogere interne kosten moeten doorrekening 

wanneer ze dat op korte termijn niet lukt.  

 

5. Zijn er initiatieven om de afhankelijkheid van deze internationale handel te 
verminderen naar aanleiding van deze strijd? Zijn er bijvoorbeeld initiatieven 
om innovatie te bevorderen als reactie op veranderende 
handelsvoorwaarden? Zo nee, waarom niet? 
Antwoord: Ja, in Europees verband investeren we mee om onze strategische 

economische posities op technologische innovaties en waardenketens te 

versterken (zoals via Chips Act). Daarnaast brengen we in Brabant met BITS 

(Brainport Innovation and Technology for Security) – gezamenlijk met de 

ministeries van Defensie en Economische Zaken, de BOM en Brainport 

Development – al het aanbod van innovatieve bedrijven en de 

innovatiebehoefte van Defensie samen. Zodat deze innovaties ook toepasbaar 

zijn voor defensie en veiligheid (dual use), zoals op gebied van cybersecurity, 

AI, sensoren en onbemande systemen. We blijven bovendien de Brabantse 

en/of nationale innovatiecoalities (bijvoorbeeld op gebied van batterijen, 

medische technologie, medicijnontwikkeling, nucleaire energie en waterstof) 

stimuleren en faciliteren die bijdragen aan maatschappelijke opgaven, onze 

afhankelijkheid verkleinen of ons toekomstig verdienvermogen veilig stellen. Zie 

https://www.rabobank.nl/kennis/d011468947-economisch-kwartaalbericht-bestedingen-huishoudens-en-overheid-stuwen-groei-stijging-export-verwacht-ondanks-geopolitieke-turbulentie
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daarvoor de Uitvoeringsagenda Economie, Kennis & Talentontwikkeling 2024-

2027 ‘Onderweg naar een Toekomstbehendige Economie’.  

 

6. In uw kennis, houden bedrijven in Noord-Brabant rekening met mogelijke 
alternatieve markten? Zo ja, kunt u een aantal voorbeelden geven. 
Antwoord: Ja, Brabantse ondernemers houden altijd rekening met potentiële 

nieuwe markten, kansen en bedreigingen, zeker als de omstandigheden 

veranderen, en zijn voor een groot deel internationaal georiënteerd. Zo biedt 

de BOM Brabantse bedrijven en kennisinstellingen toegang tot innovatieregio’s 

en netwerken in Europa en de rest van de wereld, waarbij het zich richt op 

kansrijke markten voor Brabantse innovatiecoalities, zoals in Singapore, 

Maleisië, Zuid-Korea, Duitsland en Frankrijk. 

 

7. Welke rol speelt de provincie bij het informeren en ondersteunen van lokale 
ondernemers over deze handelskwesties en wat is het plan van aanpak in 
deze? Graag een uitwerking. 
Antwoord: Het informeren van bedrijven over deze handelskwesties is vooral 

toebedeeld aan de Kamer van Koophandel en Rijksdienst voor Ondernemend 

Nederland (RVO). Daarnaast staat de BOM opgesteld om relaties met 

bedrijven op dat vlak te onderhouden. Wij kunnen als provincie helpen met het 

doorverwijzen naar de juiste informatievoorzieningen.  

 

8. Zijn er specifieke sectoren in de regio die extra kwetsbaar zijn voor deze 
heffingswijzigingen? Graag een toelichting per sector. 
Antwoord: Vooralsnog zijn in de VS louter importheffingen van 25% op staal 

en aluminium van kracht voor het buitenland (naast specifieke heffingen voor 

Canada, China en Mexico). Uit het rapport van het Centraal Planbureau naar 

de impact van Amerikaanse invoertarieven op de Nederlandse en Europese 

economie en een onderzoek van RaboResearch over de verbondenheid van 

Nederlandse sectoren met de VS blijkt dat de impact relatief beperkt blijft. 

Enkele bedrijfstakken worden wel geraakt door verminderde export naar de 

VS (en indirect door levering aan sectoren in andere landen die exporteren 

naar de VS), zoals de productie van machines, elektronica, farmacie en 

voertuigen. Tegelijkertijd kan de Nederlandse dienstensector juist profiteren 

van hogere kosten voor Amerikaanse diensten.  

 

9. Hoe werken Noord-Brabantse bedrijven samen om hun belangen te 
verdedigen in deze handelsgeschillen en heeft de provincie hier een rol in? 
Antwoord: Deze samenwerking gebeurt vooral via de werkgeverorganisaties 

(zoals VNO-NCW, AWVN), brancheorganisaties (zoals FME, MetaalUnie, 

etc.) Economic board West-Brabant en via bijvoorbeeld verenigingen van 

familiebedrijven.  

 

 

 

file:///C:/Users/Mraai/Downloads/uitvoeringsagenda-economie-kennis-talentontwikkeling-2024-2027.pdf
file:///C:/Users/Mraai/Downloads/uitvoeringsagenda-economie-kennis-talentontwikkeling-2024-2027.pdf
https://www.cpb.nl/sites/default/files/omnidownload/CPB-publicatie-effect-van-Amerikaanse-invoertarieven-op-de-Nederlandse-en-Europese-economie.pdf
https://www.rabobank.nl/kennis/d011462504-tweede-termijn-trump-welke-sectoren-zijn-het-sterkst-verbonden-met-de-vs
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10. Welke maatregelen neemt de provincie om te zorgen voor een duurzame 
economische toekomst voor haar inwoners mocht deze strijd aanhouden? 
Antwoord: Met de nieuwe Uitvoeringsagenda Economie, Kennis & 

Talentontwikkeling 2024-2027 nemen we het belang van strategische 

autonomie en economische veiligheid al nadrukkelijk mee. Als provincie blijven 

we vooral inzetten op technologische excellentie voor bijdragen aan 

maatschappelijke opgaven en toekomstig verdienvermogen. Daarnaast werken 

we onverminderd door aan een circulaire economie (waaronder 

grondstoffenreductie en -substitutie) en de bescherming van (digitale) 

infrastructuur. Zo werken we aan de brede welvaart van Brabant, dat het hier 

goed ondernemen, prettig wonen en werken blijft en zodat Brabanders een 

mooie boterham kunnen blijven verdienen.  

 

 

Gedeputeerde Staten van Noord-Brabant, 

 

de voorzitter, de secretaris, 

 

I.R.  Adema drs. G.H.E. Derks MPA 
 

 

 

 

 

 

(In verband met de Algemene verordening gegevensbescherming (AVG) is deze brief niet voorzien 

van een (digitale) handtekening) 


